
 
 
 
 
 
 
 

1 

COOLREGION 
WP 3 Regional web based information platform 

 
SLOVENIA 

http://www.gi-zrmk.si/EUPROJEKTI/default.htm 
 
 

 
 
O projektu 
 
Raba energije za hlajenje v vseh država EU narašča. Med velike porabnike sodijo 
zlasti poslovne stavbe in storitveni objekti, kot na primer pisarne, hoteli, bolnišnice in 
zdravstveni domovi, kjer so prisotne velike steklene površine in izdatni notranji 
toplotni viri, kot posledica pisarniške opreme in uporabnikov. Pri drugih tipih stavb, 
kot so na primer stanovanjske stavbe, šole in vrtci, pa se naraščajoča potreba po 
hlajenju kaže predvsem v zmanjšanju kakovosti toplotnega ugodja.  
 
Število hladilnih sistemov in naprav, ki jih vgrajujemo v stavbe tudi v Sloveniji 
narašča. Pogosto pozabljamo, da je mogoče prevelike potrebe po hlajenju preprečiti 
s skrbnim arhitekturnim načrtovanjem stavbe, preostanek hladilnih potreb si moramo 
prizadevati pokriti z obnovljivimi viri energije. Na podlagi Evropske direktive o 
energetski učinkovitosti stavb bo v bodoče obvezna tudi računska analiza rabe 
energije za hlajenje, kar bo povečalo ozaveščenost investitorjev, projektantov in 
uporabnikov stavb. 
 
EIE projekt Coolregion nam bo v sodelovanju s partnerji iz Nemčije, Avstrije, 
Francije, Nizozemske, Poljske in Bolgarije omogočil vpogled v stanje na področju 
rabe energije za hlajenje in zbral podatke o primerih dobre prakse na področju 
energetsko učinkovitih stavb v poletnem obdobju. Medregijsko izmenjavo izkušenj 
bomo v projektu nadgradili tudi s svetovanjem dejavnikom odločanja, investitorjem, 
arhitektom in projektantom, izvajalcem instalacij in uporabnikom glede energetsko 
učinkovitega hlajenja. Rezultat projekta bo svetovalna brošura in tematska spletna 
stran za vse udeležene v procesu načrtovanja stavbe. 
 
Več informacij o EIE projektu Coolregion lahko poiščete na spletni strani projekta: 
 

http://www.coolregion.info 
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Srečanja regionalne mreže na področju hlajenja stavb v Sloveniji 
 
Klimatske spremembe v zadnjih letih nakazujejo, da bomo v bodoče morali našo 
pozornost bolj posvetiti ne le ogrevanju temveč tudi energetsko učinkovitemu 
hlajenju. EIE projekt Coolregion s takim pogledom orje ledino, kajti v preteklosti pri 
nas ni bilo sistematičnega spremljanja dogajanj na področju hlajenja stavb. Ključni 
akterji, ki lahko vplivajo na koncept ogrevanja in hlajenja stavbe so pri načrtovanju 
stavbe premalo povezani. Običajnim oviram pri načrtovanju energetsko učinkovitih 
stavb se pri hlajenju pridruži še nepoznavanje področja in sodobnih tehnologij ter 
pristopov.  
 
Da bi se o problematiki pogovorili s predstavniki različnih strok vključenih v 
načrtovanje in izvedbo stavb, na GI ZRMK v sodelovanju z Društvom SDHK 
organiziramo tematsko delavnico v obliki srečanj t.i. regionalne mreže projekta 
COOLREGION. 
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2. srečanje regionalne mreže  
 
 
Vabilo: 
 
Regionalna strokovna delavnica projekta EIE Coolregion na temo ovir pri energetsko 
učinkovitem hlajenju stavb bo potekala v ponedeljek, 28. maja 2007, v dvorani  na GI 
ZRMK, Dimičeva 12, v Ljubljani, od 14.00 – 17:00. 
 
Prijave po e-posti: uros.dolinar@gi-zrmk.si  
 
 
Poročilo: 
 
Število udeležencev: 11 
Moderator: dr. Janko Remec, SDHK 
 

   
 
Teme: problematika na področju eneregtsko učinkovitega hlajenja, ovire, razprava o 
primerih dobre prakse – ali jih sploh imamo, kako do benchmarkov za področje 
hlajenja, oblike sodelovanja v projektu COOLREGION 
 
Zaključki srečanja - Znižanje rabe energije za hlajenje stavb: 
 

 klimatizacija objekta je odvisna od starosti, predvsem za centralno 
 praktično ni  meritev o porabi energije za hlajenje oz. spremljanje,  
 arhitekti imajo pogosto premalo znanja o sodobnih tehničnih rešitvah, vpliv 

arhitekturne    zasnove stavbe na porabo energije pa je velik, 
 tradicionalni postopki projektiranja imajo malo manevrskega prostora za 

napredne rešitve, 
 projektna naloga bi moral biti dinamičen dokument, ki jo nadzoruje in usklajuje 

skrbnik projekta 
 projektant bi moral nadzirati svoje delo, kajti gradbeni - strokovni nadzor s 

strani vseh  
 odgovornih projektantov bi zagotavljal višjo kakovost izvedbe,  
 vloga skrbnika projekta je zelo pomembna, vendar ni uveljavljena 
 pomembno je investitorju predstaviti poleg investicije tudi porabo oz. strošek 

energije v naslednjih letih 
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 pomanjkljiv izobraževalni sistem, ki premalo poudarja timsko delo in 
interdisciplinarnost 

 zelena javna naročila – kako prodreti z zahtevami glede URE in OVE, 
 zakaj EZ daje prednost lokalnemu energetskemu konceptu pred študijami 

izvedljivosti in alternativnimi energetskimi sistemi (preveč izgubljenih 
priložnosti!),  

 izraba odpadne toplote hladilnih sistemov, 
 finančne spodbude, 
 primeri dobre prakse – spodbuda investitorjem; 
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Iz vprašalnika za udeležence sestanka regionalne mreže COOLREGION:: 
 

1. Katere stavbe v Sloveniji so najpogosteje klimatizirane? 
 

 poslovne stavbe,  
 bolnišnice,  
 hoteli,  
 restavracije,  
 zdravilišča,  
 industrijska tehnologija,  
 trgovine. 

 
2. Kolikšen del energije se porablja za hlajenje stavb? 

 
 ca. 5% na letni ravni. 
 0d 30-35 % vse energije poleti. 

 
3. Ali  se pri načrtovanju stavb upošteva senčenje stavbe, kot to navaja Pravilnik o toplotni 

zaščiti in učinkoviti rabi energije v stavbah iz leta 2002? 
 

 a. zelo pogosto (10%)  b. pogosto (0%)   c. občasno (50%)  d. redko kdaj (30%)
 e. nikoli (10%) 
 
4. Ali so predlagane rešitve senčenja stavbe vedno realizirane? 
 

a. zelo pogosto (0%)  b. pogosto (10%)   c. občasno (60%)  d. redko kdaj (30%)
 e. nikoli (0%) 

 
5. Najpogostejši razlogi za neralizacijo predlaganih senčenj stavb? (zniževanje stroškov gradnje, 

neprimeren videz stavbe, itd.) 
 

 Zniževanje stroška investicije 
 Neprimeren videz stavbe 
 Tehnično arhitekturne omejitve 
 Pri zelo visokih stavbah problemi zaradi vzgonskega vetra 

 
6. Kako pogosto pri prezračevalnih sistemih se predvidi vgradnja naprave za vračanje toplote (Iz 

pravilnika o prezračevanju in klimatizaciji stavb ni potrebna pri prezračevanju toka zraka do 
1.200 m3/h.)? 

 
 

a. zelo pogosto (10%)  b. pogosto (20%)   c. občasno (60%)  d. redko kdaj (10%)
  e. nikoli (0%) 

 
7. Najpogostejši razlogi za neralizacijo vgradnje naprav za vračanje toplote? (zniževanje 

stroškov gradnje, itd.) 
 

 Zniževanje stroška investicije 
 Neekonomičnost 

 
8. Kako pogosto se spremlja poraba energije za hlajenje in se ti podatki posredujejo lastnikom? 

 
a. zelo pogosto (0%)  b. pogosto (20%)   c. občasno (40%)  d. redko kdaj (40%)

  e. nikoli (0%) 
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9. Ali se izvaja kakšen program ozaveščanja lastnikov glede zniževanja stroškov hlajenja (nočno 
prezračevanje, senčenje oken , preprečevanje pregrevanja prostorov,..? 

 
 Članki v revijah z nasveti o nočnem prezračevanju in senčenju oken 

 
10.  Ali je v Sloveniji že izvedeno kakšno hlajenje z OVE? 

 
 Ni znano! 

 
 
 
 
3. srečanje regionalne mreže  
 
4. srečanje regionalne mreže  
 
5. srečanje regionalne mreže  
 
6. srečanje regionalne mreže  
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Stanje na področju hlajenja stavb v Sloveniji 
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Primeri dobre prakse 
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Pilotni projekti 

Svetovanje v procesu odločanja na temo “kako se izognemo hlajenju stavb in kako 
energetsko učinkovito proizvedemo hlad”. 

 1 stavba v Sloveniji (novogradnja ali obnova) 

 

Več informacij za interesente / investitorje:  

E-posta: marjana.sijanec@gi-zrml.si 
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Regionalni seminarji 

 

Regionalni seminar 1 

Regionalni seminar 2 

--- 

 
Seznam specializiranih strokovnjakov 

Inženirji projektanti HVAC 

- 

- 

 

Arhitekti 

- 

- 

 

Dobavitelji opreme 
- 
- 


